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P R O T O K Ó Ł  Nr II/2014 
z obrad XLIV Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie  

z/s w Mszanowie  
 
 

Sesja odbyła się w dniu 26 lutego 2014roku, w sali narad Gminnego Centrum Kultury w 
Mszanowie i trwała do godz. 11:40. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski o godz. 9:00 otworzył XLIV Sesję Rady Gminy. 
Po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 
uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi 
quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. Lista obecności stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu. Nieobecny Michał Szwechowicz.  
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski 
- radni powiatu nowomiejskiego: Wicestarosta Marcin Buliński i Wacław Jabłoński wym. w 
załączniku nr 2 
- Sekretarz Gminy Agnieszka Paturalska-Miehlau  
- radca prawny Zbigniew Drzystek  
- Skarbnik Gminy Joanna Artuszewska 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski 
- Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej Anna Pijaczyńska  
- Prezes Zakładu Usług Komunalnych Leszek Moczadło  
- Komendant Ochotniczych Straży Pożarnych Janusz Łupaczewski  
- sołtysi wsi wymienieni w załączniku nr 3 do protokołu 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
3. Wybór sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XLIII Sesji Rady Gminy. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

6. Zapytania i wnioski. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 
2014-2034.  

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie na rok 2014. 

9. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Nowe Miasto Lubawskie.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie w 2014r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2014. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie podziału Gminy Nowe Miasto 

Lubawskie na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych 
wybieranych w każdym okręgu. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie objęcia Gminy Nowe Miasto Lubawskie, powiatu 
nowomiejskiego i południowych powiatów województwa warmińsko-mazurskiego Małym 
Ruchem Granicznym. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Komendanta Straży 
Gminnej. 

15. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
16. Dyskusja w sprawie trudnej sytuacji w rolnictwie  
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a) podjęcie uchwały w sprawie apelu do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi oraz Rady 
Ministrów. 

17. Zamknięcie obrad Sesji. 
 

Przebieg obrad: 
Ad 1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2  
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady zaproponował wykreślenie dotychczasowego pkt 9 – podjęcie uchwały w 
sprawie ustalenia regulaminu funduszu zdrowotnego dla nauczycieli szkół i placówek 
oświatowych prowadzonych przez Gminę Nowe Miasto Lubawskie oraz wykreślenie pkt 10 – 
podjęcie uchwały w sprawie założenia cmentarza komunalnego w Gwiździnach. 

W sprawie wykreślenia pkt 9, Sekretarz wyjaśniła, że nie ma ostatecznych uzgodnień ze 
Związkiem Nauczycielstwa Polskiego, dlatego uchwały nie można podjąć na dzisiejszej Sesji. 
Natomiast jest akceptacja związku zawodowego Solidarność. 

W sprawie wykreślenia pkt 10 Wójt wyjaśnił, że Sanepid nie wydał pozytywnej decyzji w 
sprawie założenia cmentarza dlatego, że cmentarz już istnieje. Chodzi o formalne załatwienie 
sprawy. Wójt od tej decyzji odwoła się.  

Przewodniczący zaproponował wprowadzenie dodatkowego punktu jako 9: Sprawozdanie z 
wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego 
w szkołach prowadzonych przez Gminę Nowe Miasto Lubawskie.  
Innych zmian nie zgłoszono. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie dokonała zmiany porządku obrad. 
 
Ad 3 
Sekretarzem obrad Sesji wybrano radnego Przemysława Kotewicza.  
 
Ad 4 
Przyjęcie protokołu z obrad XLIII Sesji. 
Sekretarz obrad XLIII Sesji radny Józef Karwowski oświadczył, iż zapoznał się z protokołem z 
poprzedniej Sesji. Treść protokołu odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o jego przyjęcie.  
Nie zgłoszono uwag do protokołu. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z XLIII Sesji Rady Gminy. 
 
Ad 5  
Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
Wójt przedłożył sprawozdanie z swojej pracy oraz podległego Urzędu za okres od 29 stycznia 
do 26 lutego 2014 r. 
29.01.2014  
- Wójt uczestniczył w posiedzeniu Powiatowej Rady Zatrudnienia, 
04.02.2014 
- Uczestniczył w zebraniu sprawozdawczym Ochotniczej Straży Pożarnej w Lekartach, 
04.02.2014 
- Spotkał się z Wicestarostą Powiatu Nowomiejskiego w sprawie budowy przejścia dla pieszych 
pod wiaduktem kolejowym w Jamielniku, 
- Podpisał trójstronne porozumienie o włączeniu jednostki OSP Gwiździny do Krajowego 
Systemu Ratowniczo-Gaśniczego, 
05.02.2014 
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- Uczestniczył w uroczystym otwarciu  nowej  siedziby Powiatowego Środowiskowego Domu 
Samopomocy w Nowym Mieście Lubawskim, 
06.02.2014 
- Uczestniczył w spotkaniu w sprawie budowy pomnika Generała Waraksiewicza, 
- Spotkał się z kontrolerami Urzędu Skarbowego, którzy rozpoczęli czynności kontrolne w 
związku ze złożonym wnioskiem o zwrot podatku VAT. Ponadto w spotkaniu udział wzięli 
przedstawiciele firmy Acan świadczącej dla Gminy kompleksową usługę w zakresie zwrotu 
podatku VAT. 
07.02.2014 
- Podpisał cztery akty notarialne w związku z przejęciem na stan mienia komunalnego 
nieruchomości stanowiących ulicę Cichą w Bratianie. 
09.02.2014  
- Uczestniczył w podsumowaniu Gminnej Ligii Tenisa Stołowego; rozgrywki trwały od listopada 
do lutego br., wzięło w nich udział 35 zawodników z sześciu miejscowości; ligę wygrała 
pierwsza drużyna z Gwiździn, 
12.02.2014  
- Wspólnie z Wójtem seniorem Romanem Trąpczyńskim spotkali się w sprawach służbowych z 
Z-cą Dyrektora Departamentu Infrastruktury i Geodezji Urzędu Marszałkowskiego Janem 
Śmietanko, a następnie z Wicemarszałkiem Gustawem Markiem Brzezinem. 
- Wspólnie z Prezesem Zarządu Powiatowego ZOSP RP Romanem Trąpczyńskim spotkali się 
w sprawach służbowych z Dyrektorem Zarządu Wykonawczego Warmińsko-Mazurskiego 
Oddziału ZOSP RP. 
- Uczestniczył w spotkaniu rolników z Wiceministrem Rolnictwa Panem Kazimierzem Plocke. 
13.02.2014 
- Wójt brał udział w konferencji nt. oświaty. 
15.02.2014  
- Uczestniczył w zebraniu sprawozdawczym Ochotniczej Straży Pożarnej w Bratianie. 
17.02.2014  
- Wójt złożył życzenia z okazji 90-tych urodzin mieszkańcowi Nowego Dworu Bratiańskiego. 
18.02.2014  
- Spotkał się z przedstawicielami firm branży drogowej w celu zainteresowania ich przetargiem 
na budowę drogi Bratian-Kaczek. 
19.02.2014  
- Brał udział we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy. 
20.02.2014  
- Uczestniczył w spotkaniu z przedstawicielami firmy CadExpert wdrażającej w naszej Gminie 
system informacji geograficznej. 
22.02.2014  
- Wziął udział w Zimowych Igrzyskach Wsi Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
- Uczestniczył w zebraniu sprawozdawczym Ochotniczej Straży Pożarnej w Nowym Dworze 
Bratiańskim. 
24.02.2014  
- Uczestniczył w podsumowaniu Szkolnego Tygodnia Zdrowia pod hasłem "Razem  po zdrowie" 
w Zespole Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie. 
 
Ponadto w zakresie bieżącej działalności wójt i urzędnicy podejmowali następujące działania: 
W okresie od 29 stycznia do 25 lutego br. wykonano następujące prace związane z drogami: 
- w ramach prowadzonej akcji Zima 2013/2014 odśnieżano drogi gminne i chodniki 
przeprowadzono ręczne prace drogowe poprawiające dojazd mieszkańców do posesji  na 
ulicach Miodowej i Krętej w Jamielniku, 
- udrożniono zlewiska wody przy drodze gminnej w Jamielniku,  
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- przeprowadzono prace remontowo-porządkowe na terenie Urzędu, 
- zebrano śmieci przy drogach w  Bratianie i Mszanowie, 
- wycięto zakrzaczenia w Tylicach. 
 
W Gminie Nowe Miasto Lubawskie według stanu na koniec stycznia br. były 803 
zarejestrowane osoby bezrobotne, czyli o 56 osób więcej niż według stanu na koniec grudnia 
poprzedniego roku. 

 
Przeprowadzono zamówienia publiczne do 14 tys. euro na:  

- Dostawę artykułów biurowych i materiałów eksploatacyjnych do drukarek i kserokopiarek na 
potrzeby Urzędu Gminy. 

Przeprowadzono procedurę zamówienia publicznego powyżej 14 tys. euro na przebudowę dróg 
gminnych na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 

Gmina otrzymała informację z Warmińsko-Mazurskiej Agencji Rozwoju Regionalnego w 
Olsztynie, iż złożony do Ministerstwa Rozwoju Regionalnego wniosek na „Koncepcję obszaru 
funkcjonalnego Mazur Zachodnich i Powiśla” nie został przeznaczony do dofinansowania ze 
względu na wyczerpanie środków. Projekt ten dotyczył współpracy 31 jednostek samorządu 
terytorialnego. 

Do Urzędu wpłynęło obwieszczenie Ministerstwa Środowiska o zmianie decyzji 
zatwierdzającej „Projekt robót geologicznych dla określenia warunków geologiczno-
inżynierskich i hydrogeologicznych dla budowy obwodnicy Nowego Miasta Lubawskiego w 
ciągu drogi krajowej nr 15”. Zmiana polegała na przedłużeniu okresu jej obowiązywania do dnia 
31 grudnia 2014 r. 

Gmina otrzymała oficjalną informację o przyznaniu dofinansowania na budowę drogi 
gminnej Bratian – Kaczek w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych – II 
etap Bezpieczeństwo – Dostępność – Rozwój. 

Gmina otrzymała informację o przyznaniu dofinansowania na remont świetlicy w Nawrze. 
Złożono w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Olsztynie (elektronicznie) projekt „Budowa wiaty i ścieżki edukacyjnej w Jamielniku”. Planowany 
koszt projektu 26.750,00 zł,  w tym planowane dofinansowanie 13.375,00 zł. Projekt złożono w 
ramach Działania 2.  Edukacja Ekologiczna, Poddziałania 2.2 Dofinansowanie działań 
edukacyjnych,  Kategorii 2.2.1 Obiekty edukacyjne. 

Złożono wniosek w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Warmińsko – Mazurskiego 
o przyznanie środków  z budżetu województwa, związanych z wyłączeniem z produkcji gruntów 
rolnych na realizację zadania inwestycyjnego pn.  „Przebudowa drogi gminnej Tylice – PGR 
Tylice, dojazdowej do gruntów rolnych we wsi Tylice na odcinku długości 380 m – Etap I.  
Planowany koszt projektu 407.941,03 zł, w tym 99.986,00 zł dotacji.  

Z wynikiem pozytywnym przeszliśmy I etap oceny formalnej projektu „Budowa sieci 
kanalizacji sanitarnej wraz z budową odcinka sieci wodociągowej we wsi Pacółtowo”. Projekt 
został skierowany do oceny merytorycznej.  
 
Zarządzenia wydane w okresie od 29 stycznia do 26 lutego 2014r.: 
 
30.01.014r. w sprawie otwartego konkursu ofert na wykonanie w 2014 roku zadań 

publicznych związanych z zadaniami samorządu Gminy, dotyczących 
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działalności na rzecz organizacji pozarządowych oraz podmiotów 
wymienionych w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie w zakresie dofinansowania wkładów własnych do 
projektów finansowanych z funduszy zewnętrznych, 

30.01.2014r. w sprawie realizacji zadań obrony cywilnej i zarządzania kryzysowego 
w 2014r. 

6.02.2014r. w sprawie ustalenia harmonogramu zebrań wiejskich, 
6.02.2014r w sprawie zmiany uchwały nr XLII/281/2013 z dnia 18 grudnia 2013 

roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 
2014r. 

11.02.2014r. w sprawie upoważnienia Sekretarza Gminy, 
12.02.2014r. w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto 

Lubawskie z/s w Mszanowie na 2014 rok, 
17.02.2014r. w sprawie powołania Komisji konkursowej do opiniowania ofert na 

realizację zadań publicznych oraz wskazania osób dokonujących 
oceny formalnej ofert  

17.022014r. w sprawie zmiany regulaminu udzielania zamówień publicznych w 
Urzędzie Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 

24.02.2014r. w sprawie powołania Jednostki Realizującej Projekt (JRP)  „Zakup 
samochodu strażackiego dla OSP w Bratianie”. 

 
Ad 6 
Zapytania i wnioski.  
Radny Zbigniew Wiśniewski - w związku z trudną sytuacją w rolnictwie prosił, aby na dzisiejszej 
Sesji przedyskutować problem lub po jej zakończeniu zwołać posiedzenie Komisji Rolnictwa. 
Sytuacja jest bardzo trudna, zwłaszcza w produkcji trzody chlewnej i pogarsza się od roku. 
Gmina Nowe Miasto Lubawskie ze względu na rolniczy charakter powinna wspomóc rolników. 
Podatki są ciągle podwyższane. Tucznik latem ubiegłego roku kosztował 650 zł, a dzisiaj 
kosztuje 300 zł. W mniejszym tempie, ale również spada cena bydła.  
 
Sołtys Marek Miecznikowski zgodził się z wypowiedzią radnego Wiśniewskiego. Nie tylko 
żywiec tanieje, dopłaty również są mniejsze.  
Pan Miecznikowski zgłosił, że droga betonowa do świetlicy, w miejscu przy figurze kruszy się.  
Wnioskował o naprawę dróg polnych, które nie były naprawiane: blisko wsi od Pani Brudnickiej 
na cmentarz oraz odcinek drogi na „gabarówkę”. Wnioskował, aby równanie dróg wykonywać 
równiarką od Pana Moczadło, a nie z Bratiana. Drogi trzeba poszerzyć i tak wyprofilować, aby 
woda spływała na pole.  
 
Sołtys Anna Dymowska prosiła o wyjaśnienie sprawy numeru licznika energii elektrycznej w 
świetlicy w Jamielniku. W dokumentach w Urzędzie jest inny numer i i na liczniku w świetlicy też 
inny. Wnioskowała również o założenie oddzielnego licznika dla Ochotniczej Straży Pożarnej. 
Sprawy te zgłaszała już wcześniej. Pani Dymowska zgłosiła również brak podjazdu dla osób 
niepełnosprawnych w świetlicy oraz, że po zimie kilka płytek odpadło ze schodów.  
 
Radny Stefan Ławicki zapytał, czy są nowe wiadomości w sprawie budowy chodnika przy 
drodze krajowej w Bratianie. Zapytał także jak przebiega przejęcie przez stowarzyszenie Szkoły 
Podstawowej w Tylicach. 
 
Radna Mirosława Granica zgłosiła, że przy nowej drodze w Jamielniku nie działają lampy 
solarowe. Poza tym jedna z tych lamp jest skierowana w miejsce, gdzie świeci lampa gminna. 
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Należałoby skierować w ciemny obszar.  
 
Radny Marcin Bojarski - kontynuując wniosek sołtysa z Chrośla, wnioskował o naprawę i 
nawiezienie drogi pomiędzy Panem Deptułą, a Panem Ołdakiem. Wnioskował do Pana Starosty 
o utwardzenie poboczy na drodze Łąki Bratiańskie – Chrośle. 
 
Pan Wicestarosta odpowiedział, że pod koniec marca rozpoczną się prace związane z 
utwardzaniem pobocza od drogi krajowej do granicy powiatu.   
 
Radna Barbara Grzywacz poprała wniosek radnego Wiśniewskiego w sprawie trudnej sytuacji w 
rolnictwie.  
Pani Grzywacz proponowała zmianę w projekcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji 
Rewizyjnej, przeniesienie na II kwartał tematu „Analiza kosztów zimowego utrzymania dróg w IV 
kwartale 2013r. i w 2014r.   
 
Radny Przemysław Kotewicz wnioskował o ponowne zajęcie się sprawą usunięcia 5 olch na 
placu rekreacyjnym nad jeziorem w Radomnie.  
 
Ad 7 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 
2014-2034.  

Skarbnik wyjaśniła, że w wieloletniej prognozie uaktualniono kwoty w oparciu o zmiany budżetu 
oraz wskaźników zadłużenia wyliczonych na podstawie rzeczywistego wykonania budżetu z 3 
poprzednich lat. Nie ma obaw co do niespełnienia tych wskaźników.  
 
Pytań nie zgłoszono.  
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy 12 jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLIV/296/2014 w sprawie 
zmiany uchwały Nr XLII/280/2013 z dnia 18 grudnia 2 013 roku w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2014-2034. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad 8 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie na rok 2014. 
Skarbnik poinformowała, że zwiększa się dochody o kwotę 1.018.684, 67 zł, w tym dotacja na 
zakup samochodu strażackiego dla OSP Bratian – 538.270 zł, dotacja dla przedszkola oraz 
dotacja na remont i przebudowę świetlicy w Nawrze – 34.614 zł. Wydatki: zwiększenie na 
budowę drogi Bratian – Kaczek o 530.000 zł, w wydatkach uwzględniono kwoty dotacji zgodnie 
z przeznaczeniem. Zaplanowano również środki na budowę wiaty i ścieżki edukacyjnej w 
Jamielniku w kwocie 26.750 zł. Zwiększył się deficyt budżetowy do kwoty 756.052,32 zł. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLIV/297/2014 w sprawie 
zmiany uchwały Nr XLII/281/2013 z dnia 18 grudnia 2 013 roku w sprawie uchwalenia 
bud żetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad 9 
Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Nowe Miasto Lubawskie.  
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Sprawozdanie przedstawia Kierownik Referatu Oświaty Anna Lenckowska. Sprawozdanie 
stanowi załącznik nr 6. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie w 2014r. 
Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji. 
Przewodniczący Rady poprosił o wyjaśnienie sprawy bezpańskiego psa w Skarlinie, o czym 
pisała Gazeta Nowomiejska.  
 
Pani Marta Kowalska odpowiedziała, że mieszkanka zgłosiła, iż opiekuje się bezpańskim psem i 
zamknęła go w kojcu. Okazało się, że pies jest agresywny. Po zgłoszeniu do Urzędu, Pani 
Kowalska przekazała sprawę Komendantowi Straży, który od razu pojawił się na miejscu i 
stwierdził, że skoro Pani opiekuje się tym psem przez dłuższy czas, to trudno mówić, że pies 
jest bezpański. Zainteresowana twierdzi, że kilkakrotnie osobiście w Urzędzie zgłaszała tę 
sprawę, że rozmawiała z kimkolwiek, ale żadnej wizyty zainteresowanej nie było. Może były 3 
telefony, w tym jeden oskarżający Urząd, że Komendant nie pojawił się. 
 
Przewodniczący zapytał, co teraz dzieje się z tym psem, czy Komendant jest od oceny, czy pies 
jest bezpański.  
 
Pani Kowalska odpowiedziała, że Komendant powinien odebrać psa, który jest bezpański. Ten 
pies był zamknięty i ta Pani twierdzi, że opiekuje się nim przez dłuższy czas, 2-3 miesiące. Nie 
ma podstaw, aby potwierdzić, że ten pies jest bezpański.  
 
Przewodniczący Rady – z artykułu wynika, że opiekuje się od 23 grudnia 2013r.  
 
Radny Wiesław Mika zapytał, kto będzie odpowiadał, jeżeli ta Pani wypuści tego psa i kogoś 
pogryzie.  
 
Radny Przemysław Kotewicz zwrócił uwagę, żeby nie doszło do paradoksu, że z kojca Gmina 
zabiera psa. Takie przypadki trzeba od razu zgłaszać.  
 
Wójt wyjaśnił, że są rozbieżności pomiędzy informacją przekazaną do Gazety przez 
zainteresowaną, że przygarnęła psa 23 grudnia, a w czasie wizyty Komendanta powiedziała, że 
ma tego psa już od długiego czasu. Ta Pani przygarnęła psa z zamiarem posiadania go. 
Powiedziała, że problem pojawił się jak później pies stał się agresywny, to chciała się go 
pozbyć. Od razu powinna zgłosić, że przygarnęła psa. Teraz tak naprawdę pies ma nowego 
właściciela. Po ukazaniu się artykułu w Gazecie zainteresowana nie odezwała się. Nie mamy 
podstaw, aby nie wierzyć tej Pani, ale przygarnęła go z zamiarem pozostawienia. Sołtys też nic 
nie wiedział o sprawie. W Gazecie Pani wskazywała na trudności z kontaktem z Urzędem. W co 
trudno uwierzyć.  
 
Radny Andrzej Pieńczewski poinformował, że ten pies był zaniedbany, ta Pani go karmiła i 
odzyskał siły. 
 
Wójt uważa, że sprawa jest złożona. Możemy skontaktować się z tą Panią i poinformować o 
zajętym stanowisku.  
 
Radny Kotewicz proponował udzielić innej pomocy, ale nie zabierać psa. 
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Przewodniczący Rady - nie jest przekonany o tym, że można uznać psa za własność tej Pani.  
 
Radny Stefan Ławicki uważa, że nie należy robić problemu i zabrać tego psa, bo ta Pani miała 
dobre intencje.  
 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania w sprawie uchwały. 
Pytań nie zgłoszono.  
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLIV/298/2014 w sprawie  
przyj ęcia programu opieki nad zwierz ętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomno ści 
zwierz ąt na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie w 2014r. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2014. 
W związku z ze zgłoszoną propozycją radnej Grzywacz, Przewodniczący zapytał o zdanie 
radną Bożenę Hoppe. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odpowiedziała, że w pierwszej wersji ten temat był 
przewidziany w II kwartale, ale po dyskusji na Komisji oceniliśmy, że w kwietniu to może być 
jeszcze zima. Chociaż w II kwartale Komisja ma dużo pracy, ale może również ten temat 
uwzględnić. 
Uwzględniono poprawkę. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLIV/299/2014 w sprawie  
planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2014. 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie podziału Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych 
w każdym okręgu. 
 
Przewodniczący przypomniał, że na Komisji mówiliśmy, iż zmiana uchwały o okręgach 
wyborczych polega na włączeniu do okręgu nr 1 w Jamielniku, ul. Miodowej, która powstała w 
ubiegłym roku. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLIV/300/2014 w sprawie  
zmiany uchwały w sprawie podziału Gminy Nowe Miasto  Lubawskie na okr ęgi wyborcze 
oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych  wybieranych w ka żdym okr ęgu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie objęcia Gminy Nowe Miasto Lubawskie, powiatu nowomiejskiego i 
południowych powiatów województwa warmińsko-mazurskiego Małym Ruchem Granicznym. 
Projekt został omówiony na posiedzeniu Komisji. Pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
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W głosowaniu Rada Gminy, 13 głosami „za” i przy 1 g łosie wstrzymuj ącym si ę podj ęła 
uchwał ę Nr XLIV/301/2014 w sprawie obj ęcia Gminy Nowe Miasto Lubawskie, powiatu 
nowomiejskiego i południowych powiatów województwa warmi ńsko-mazurskiego Małym 
Ruchem Granicznym.  
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad 14 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Komendanta Straży Gminnej. 
 
Przewodniczący poinformował, że skarga była omawiana na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Sekretarz Gminy wyjaśniła, że sprawą zajmowała się również Komisji Rewizyjna. Pani 
Nowakowska w skardze podniosła głównie sprawę, że jej dokumenty zostały przekazane do 
policji i w ten sposób Gmina ujawniła jej dane. Pani Nowakowska nie wskazała kierującego 
pojazdem. Dlatego sprawa została przekazana do policji. Pani Sekretarz wyjaśniła, że Gmina 
miała obowiązek przekazania sprawy. Skarga Pani Nowakowskiej jest niezasadna. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
  
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLIV/302/2014 w sprawie  
rozpatrzenia skargi na działalno ść Komendanta Stra ży Gminnej. 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
 
Ad 15 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
Uzupełnienie odpowiedzi na zapytania i wnioski zgłoszone na Sesji w dniu 29 stycznia 2014r. 
W związku z pogorszeniem się warunków pogodowych mając na względzie zgłaszane na 
poprzedniej Sesji przez Radnych i Sołtysów problemy w zakresie jakości odśnieżania w dniach 
31 stycznia i 1 lutego zlecono dodatkowe usługi w zakresie odśnieżania z wykorzystaniem 
specjalistycznego sprzętu.  
W związku z pytaniem Pana Radnego Michała Szwechowicza w zakresie wywozu zużytego 
styropianu wystąpiono do Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego „Czyste Środowisko” z 
prośbą o szczegółowe wyjaśnienie sposobu postępowania. Z udzielonej odpowiedzi wynika, że 
odpady budowlane z nieruchomości zamieszkałych, powstałe w związku z wykonywaniem prac 
remontowo-budowlanych we własnym zakresie, na które nie jest wymagane zgłoszenie lub 
pozwolenie, są odbierane bez dodatkowej opłaty. Nieodpłatnie jest również odbierany np. 
styropian opakowaniowy. Pan Radny otrzymał bardziej szczegółową odpowiedź w formie 
pisemnej. 
 
Odpowiedzi na zapytania zgłoszone na dzisiejszej Sesji udzielił Wójt: 
- radnemu Zbigniewowi Wiśniewskiemu w sprawie podjęcia dyskusji na temat sytuacji w 
rolnictwie, Wójt odpowiedział, że nie ma przeszkód, aby taką dyskusję przeprowadzić i podjąć 
uchwałę w formie apelu. 
- sołtysowi Markowi Miecznikowskiemu w sprawie kruszącej się drogi betonowej w Chroślu 
odpowiedział, że sprawdzi w terenie i udzieli odpowiedzi na następnej Sesji. W sprawie wniosku 
sołtysa o prawidłową naprawę dróg gruntowych i najlepiej, aby tę usługę wykonywał Zakład 
Komunalny Wójt odpowiedział, że przychyla się do wniosku.   
- Pani Annie Dymowskiej w sprawie zainstalowania oddzielnego licznika dla OSP w celu 
ułatwienia rozliczania zużycia energii w świetlicy Wójt odpowiedział, że jest skłonny przychylić 
się do wniosku. Kwestię niezgodności numeru licznika wyjaśni. W sprawie braku podjazdu dla 
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osób niepełnosprawnych w świetlicy Wójt odpowiedział, że rozpatrzy. W sprawie remontu 
schodów odpowiedział, że Gmina będzie starała się naprawić.  
- radnemu Stefanowi Ławickiemu w sprawie przebiegu prac dotyczących przejęcia przez 
stowarzyszenie Szkoły Podstawowej w Tylicach odpowiedział, że 6 marca odbędzie się 
spotkanie z przedstawicielami stowarzyszenia. Opracowany został projekt umowy dzierżawy 
nieruchomości. Zamiarem jest wydzierżawienie całości nieruchomości z boiskiem sportowym. 
Wyłączony zostanie lokal biblioteki, plac zabaw i parking. Proponowany czynsz jest bardzo 
niewielki.  
- w sprawie budowy chodnika przy drodze krajowej w Bratianie Wójt odpowiedział, że na dzień 
dzisiejszy nie ma informacji na temat podjęcia prac. Poza deklaracjami, że jest dobra wola i 
jeżeli będą wolne środki w Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, ta inwestycja 
będzie realizowana. 
 
Radny Stefan Ławicki poinformował, że problem ciągnie się od 1990 roku, kiedy był radnym w I 
kadencji samorządu. Uważa, że Rada powinna złożyć skargę na Generalną Dyrekcję do 
Minister Bieńkowskiej. Podobno Bratian jest jedyną wsią, która nie ma chodnika w ciągu drogi 
krajowej nr 15. Trudno wytłumaczyć mieszkańcom dlaczego przez 25 lat nie można pobudować 
chodnika. Nie ma na to siły. Mieszkańcy na każdym zebraniu wiejskim i każdym spotkaniu 
poruszają problem. Tam jest tyle zabudowań i wstyd, że nie ma chodnika.  
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy jest opracowany projekt techniczny. Prace trwały w ubiegłym 
roku i miały być zakończone. 
Kierownik Bielecki potwierdził, że  projekt miał być opracowany w ubiegłym roku. W ubiegłym 
roku projektant zgłosił się po ostateczne uzgodnienia do Generalnej Dyrekcji w Olsztynie i 
powiedziano, że projekt ma być zmieniony, bo Gmina nie będzie inwestorem, lecz Generalna 
Dyrekcja i nie będzie realizowany na pozwolenie na budowę tylko na zgłoszenie. Obecnie 
projektant dokonuje zmian w porozumieniu z Generalną Dyrekcją. Projektant był 
poinformowany, że całość dokumentacji ma uzgadniać z Generalną Dyrekcją. Gmina miała 
sfinansować dokumentację techniczną. 
 
Radny Ławicki uważa, że w tej sytuacji tym bardziej trzeba podjąć działania, nawet podejmując 
uchwałę. 
 
Radna Barbara Grzywacz poparła radnego Ławickiego. Uważa wniosek za bardzo słuszny. 
 
 Wójt poinformował, że w ubiegłym roku pojawiła się informacja, ze chodnik będzie budowany, 
ale do realizacji jednak nie doszło. Odpowiedział, że przygotuje pismo-skargę i przedstawi do 
zaopiniowania na Komisji. Można wysłać również do Marszałka i Minister Bieńkowskiej. 
 
Radny Ławicki stwierdził, że co jakiś czas w Nowym Mieście wizytują posłowie, senatorowie i 
mamy Wicemarszałka i nikt nie interesuje się.  
 
Wójt odpowiedział, że z wizytującymi posłami jak również z Panią Marszałek były prowadzone 
rozmowy na temat budowy chodnika i budowy obwodnicy Nowego Miasta Lubawskiego. 
 
- Radnej Mirosławie Granicy w sprawie uszkodzonej lampy solarnej przy drodze gminnej w 
Jamielniku Wójt odpowiedział, że te lampy już były zgłaszane i naprawiane, i okazuje się, że 
nadal są awarie. Wniosek zleci do realizacji. 
- radnemu Marcinowi Bojarskiemu w sprawie naprawy drogi Wójt odpowiedział, że jak tylko 
pozwolą warunki pogodowe remont zostanie wykonany. 
- radnemu Przemysławowi Kotewiczowi w sprawie wniosku o usunięcie drzew, odpowiedzi 
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udzielił Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju. Pan Stanisław Bielecki odpowiedział, że 
sprawa ciągnie się od wiosny ubiegłego roku. Pracownik ds. ochrony środowiska w czasie 
pierwszych oględzin stwierdził, że drzewa są w pasie jeziora i nie można wydać zgody. Okazało 
się, że nie te drzewa mają być wycięte i obecnie trwają ustalenia. 
 
Przewodniczący Rady odczytał odpowiedź Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego w 
sprawie odbioru styropianu. Wniosek w tej sprawie na ostatniej Sesji zgłosił radny Michał 
Szwechowicz.  
 
Ad 16 
W związku z wnioskiem radnego Zbigniewa Wiśniewskiego o przeprowadzenie debaty w 
sprawie trudnej sytuacji w rolnictwie, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek 
radnego. 
W głosowaniu Rada jednogłośnie wniosek przyjęła i rozszerzyła porządek obrad. 
 
Dyskusja w sprawie trudnej sytuacji w rolnictwie.  
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska stwierdził, problem 
pogarszającej się sytuacji w rolnictwie szczególnie dotyczy również Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie, gdyż jest to Gmina typowo rolnicza. Podatek rolny został podwyższony. Jeżeli rolnik 
posiada dochody o połowę mniejsze, to w większości podatki nie spłyną do Urzędu. Gmina ma 
określone plany i liczy na te pieniądze, i powinniśmy coś w tej sprawie zrobić. Pismo można 
wysłać do Ministerstwa, chociaż to już pewnie i tak nic nie pomoże. Teraz organizowane są 
blokady i trzeba je wesprzeć. Chciałby zorganizować blokadę w rejonie Łąk Bratiańskich w ten 
sam dzień jak w Lipnicy. Nagłośnić i wtedy będzie to coś znaczyło. Oczekiwałby pomocy w 
załatwieniu spraw formalnych związanych z organizacją pikiety, aby była legalna. 
 
Wójt zgodził się, że trzeba podjąć radykalne działania. Wymaga tego powaga sytuacji w 
rolnictwie. To prawda, że dochody maleją, a wydatki wzrastają. Wójt zawsze będzie pomagał 
rolnikom, jeżeli będzie taka potrzeba. Należy wybrać formę protestu, ale do tego trzeba 
zaangażować wszystkie organizacje rolnicze i samych rolników. Gmina i Wójt nie może 
organizować pikiety. Może jedynie wskazać przepisy, które określają warunki przeprowadzenia 
takiego protestu.  
 
Radny Wiśniewki uważa, że tylko w ten sposób do rządzących dociera, inny sposób nie.  
 
Radny Przemysław Kotewicz stwierdził, że tylko w Polsce może zdarzyć tak drastyczna obniżka 
cen produktów rolnych, w innych krajach Unii nie ma tego zjawiska. Istnieją grupy 
producenckie, które bronią interesów rolnika. W Polsce rolnik występuje jako indywidualna 
osoba i nie ma  z kim dyskutować. Nie ma struktury, która byłaby w stanie temu zapobiec.  
 
Radna Barbara Grzywacz, po rozmowie telefonicznej z Przewodniczącym Powiatowego Biura 
Warmińsko – Mazurskiej Izby Rolniczej poinformowała, że trzeba powołać wszystkie struktury 
związane z rolnictwem, kółka rolnicze, samoobronę, indywidualnych rolników, Przewodniczący 
przyłącza się, tylko poinformować o terminie i uzgodni z Komendantem Powiatowym Policji.  
 
Sołtys Marek Miecznikowski stwierdził, że wszystkie artykuły związane z produkcją rolną 
zdrożały, a ceny żywca zmalały, nawet dopłaty unijne są coraz mniejsze.  
 
W celu opracowania apelu, Radca poprosił rolników o przedstawienie skali spadku cen, jakich 
produktów rolnych dotyczy i w jakim okresie czasu to się dokonało.  
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Radny Wiśniewski odpowiedział, że cena żywca wieprzowego od sierpnia ubiegłego roku 
spadła z 6,40 zł na 3,20 zł. Natomiast cena żywca wołowego spada od stycznia 2013 roku, było 
9 zł za kg, teraz 6,80 zł.  
 
Radny Przemysław Kotewicz poinformował  z czego wynika obniżka dopłat unijnych. Uważa, że 
jeżeli nie będzie silnych organizacji rolników, to nic się nie zmieni. To nie jest pierwsza taka 
sytuacja. Nikt nie pilnuje interesów rolnika. 
 
Zebrani dyskutowali na temat roli izb rolniczych w tej sytuacji. Stwierdzili, że izby rolnicze nic nie 
mogą zrobić.  
 
Radca prawny wspólnie z Panią Sekretarz przygotowali projekt uchwały w sprawie apelu do 
Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi oraz Rady Ministrów. 
 
Przewodniczący odczytał projekt. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLIV/303/2014 w sprawie  
apelu do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi oraz Rady  Ministrów. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad 17 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski 
zamknął obrady XLIV Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
 
 
Sekretarz obrad                                                                       Przewodniczący Rady Gminy 
Przemysław Kotewicz                                                                   Roman Biegajski 
 


